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فوتبال ایران

تمدید سرپرستی خلیل زاده 

جلسه هیات مدیره باشگاه اســـتقلال روز گذشته برگزار شد. در ابتدای 

جلسه، بعد از قرائت گزارش مفصلی از سوی اسماعیل خلیل زاده درباره 

نحوه واریز مطالبات استراماچونی به حساب ایشان، اعضای هیات مدیره 

با بیان اینکه پول سرمربی ایتالیایی به حساب او واریز شده و از طرفی این 

موضوع به تایید سرمربی استقلال رسیده، خواهان فراهم شدن مقدمات 

بازگشـــت استراماچونی به ایران شدند. در این جلسه مقرر شد همچنان 

خلیل زاده برابر مصوبه قبلی به عنوان سرپرست باشگاه استقلال به وظایف 

خود و با اختیارات کامل در این باشگاه ادامه دهد. همچنین در این جلسه 

پرداخت حقوق معوقه میلیچ و دیاباته هم مورد بحث قرار گرفت و مصوب 

شد ظرف 24 ساعت حقوق عقب افتاده به این دو بازیکن پرداخت شود. 

درخصوص تامین منابع مالی باشگاه و مطالبات آبی پوشان از حامیان مالی 

هم در این جلسه گزارش مفصلی مطرح و مقرر شد اقدامات مربوطه برای 

وصول مطالبات از حامیان مالی صورت بگیرد. دیگر مساله مورد بحث در 

این جلسه، موضوع اردوی آبی پوشان برای حضور قدرتمند در نیم فصل 

دوم بود. درنهایت مقرر شـــد زمان و مکان این اردو با نظر استراماچونی، 

سرمربی استقلال مشخص شود. آخرین موضوع مطرح شده در این جلسه، 

بحث تقویت استقلال در نیم فصل بود. درنهایت مصوب شد پس از ارائه 

لیست خروج و خرید استقلال از سوی سرمربی استقلال، این لیست در 

کمیته نقل وانتقالات استقلال با حضور بهرام امیری، هادی مباشری و امیر 

سلطانی مطرح شده و به سرعت جهت انجام آن، اقدامات لازم صورت بگیرد. 

تناقض در صحبت های سلطانی فر

در حاشیه دیدار لاریجانی، رئیس مجلس از نمایشگاه دستاوردهای ورزش 

در محل مجلس شورای اسلامی، وزیر ورزش و جوانان توضیحاتی را درباره 

حضور مربیان خارجی در فوتبال ایران ارائه کرد. مســـعود سلطانی فر در 

این باره اما اظهاراتی داشـــت که متناقض بود. تســـنیم در این خصوص 

نوشـــت: »در صحبت های وزیر ورزش و جوانان تناقض دیده می شود.« 

وی از یک سو گفته است: »از زمان حضور کی روش تاکنون، محل تامین 

پرداخت های حقوق و مطالبات مربیان خارجی از منبع کمک ها و عواید 

فیفا به فدراسیون فوتبال بوده و این پرداخت ها هیچ گاه از منابع داخلی 

و بودجه ورزش کشور تامین نشده است.« سلطانی فر اما در ادامه گفته: 

»فدراسیون فوتبال ناچار شد با استقراض از یکی از شرکت های داخلی 

که با مصوبه ســـتاد مقابله با تحریم ها صورت گرفت، حقوق سرمربی تیم 

ملی را پرداخت کند. قرار شد فدراسیون فوتبال در فروردین ماه سال آینده، 

قرض خود را پس دهد.« چگونه اســـت که وزیر ورزش ابتدا اعلام کرده از 

زمان کی روش تاکنون پول مربیان خارجی از منابع فیفا داده شده، اما در 

ادامه گفته یکی از شرکت های داخلی پول ویلموتس را داده و قرار است 

فدراســـیون در آینده پولی را که قرض گرفته، پرداخت کند؛ پس درواقع 

پولی که اکنون به ویلموتس داده شـــده، از منابع فیفا نبوده و مشخص 

هم نیســـت آیا فدراسیون فوتبال تا فروردین ماه می تواند مطالباتش را از 

فیفا بگیرد یا خیر.« 

با اینکه چند وقتی اسـت تب اخبار برانکو در رسـانه ها فروکش 

کـرده اسـت، امـا ایـن دلیـل نمی شـود کـه حضـور ایـن مربـی 

کروات در فوتبال کشـور به دسـت فراموشـی سـپرده شده باشد 

و هنـوز فدراسـیون فوتبـال و چنـد تیـم لیـگ برتـری به شـدت 

بـه دنبـال حضـور ایـن مـرد کـروات روی نیمکـت تیم هایشـان 

هسـتند. هرچند بازگشـت این مربی به فوتبال کشـور به دلیل 

اختلافـات مالـی او با باشـگاه پرسـپولیس کمی شـکل پیچیده 

بـه خـود گرفتـه و شـرایط برانکـو بـرای بازگشـت را سـخت تر از 

همیشـه کـرده اسـت، امـا منابـع نزدیـک به این مربی در کشـور 

معتقدنـد او از همیشـه بـه نیمکـت تیـم ملـی نزدیک تـر اسـت و 

حتـی عـده ای پـا را از ایـن فراتـر گذاشـته و معتقدنـد او بـا تیـم 

ملـی تمـام کـرده و بـه همیـن دلیل تـاج می گوید برای اسـتارت 

تیـم ملـی بـا کادر جدید زیاد عجله ندارنـد! در این گزارش قصد 

داریـم اخبـار جذابـی درخصـوص حضـور ایـن مربـی در فوتبال 

کشـورمان بـه اطلاع تان برسـانیم. 

موضوعدیدارهایپیاپیباسفیرچهبود؟

برانکـــو در یک بازه زمانی چند مرتبه به دیدار ســـفیر ایران در 

کرواســـی رفت و این دیدارها آنقدر زیاد بود که به ســـوژه طنز 

کاربران فضای مجازی تبدیل شده بود. هرچند برانکو دیدار اول 

خود را یک ناهار مشترک با یک دوست ایرانی دانست و مابقی 

دیدارها را هم به حل مشـــکلاتش با پرسپولیس عنوان کرد، اما 

ظاهرا موضوع چیز دیگری بود. 

سـفیر به عنـوان نماینـده فدراسـیون فوتبـال یـا وزارت ورزش و 

جوانان، پیشنهاد نشستن روی نیمکت تیم ملی را به این مربی 

کروات ارائه کرد و در جلسات بعدی نیز درخصوص شرایط این 

همـکاری گفت وگـو کردنـد و ظاهـرا توافقـات کامـل نیز حاصل 

شـد، امـا یکـی از مباحـث جـدی سـفیر ایـران با برانکـو به طلب 

ایـن مربـی از باشـگاه پرسـپولیس و همچنیـن پرداخـت مالیات 

ایـن مربـی مرتبـط بـود کـه ظاهـرا در آن خصوص هـم توافقاتی 

صـورت گرفـت، امـا هنـوز رسـانه ای نشـده و شـاید هیـچ زمانی 

هم رسـانه ای نشود. 

پرسپولیسیهاباخیالراحتپاسخفیفارادادند

بـا اینکـه هواداران پرسـپولیس به شـدت نگـران نحوه پرداخت 

طلـب برانکـو و دسـتیارانش هسـتند و مـدام ایـن موضوع را از 

طریـق اخبـار دنبـال می کننـد، امـا باشـگاه در ایـن خصـوص 

خیلـی آرام برخـورد می کنـد و طـوری از حـل شـدن ایـن 

موضـوع حـرف می زنـد کـه هـر شـنونده ای گمـان می کنـد 

هنوز آن یک میلیون یورو در گاوصندوق باشگاه وجود دارد و 

پرسپولیسـی ها دسـت بـه نقد این طلـب را پرداخت می کنند. 

حتـی معـاون حقوقـی باشـگاه چنـد روز قبـل در گفت وگـو بـا 

»فرهیختـگان« ادعـا کـرد کـه انصاری فـرد آنقـدر خیالـش از 

بابـت توافـق بـا برانکـو در خـارج از فیفـا راحـت اسـت که هیچ 

استرسـی بـه مـا وارد نمی کنـد و اگـر دفاعیـه ای هـم بـه فیفـا 

ارسـال می کنیـم بـرای ایـن اسـت کـه روال قانونـی پیش برود 

تـا توافـق حاصل شـود. 

فدراسیونوپرسپولیستوافقکردند!

فدراســـیون که وقت زیادی برای انتخاب سرمربی ندارد و این 

روزها به خاطر وضعیت نامشخص تیم ملی در شرایطی که این 

تیم برای رسیدن به مرحله بعدی مقدماتی جام جهانی 2022 

قطر 4 بازی حســـاس و سرنوشت ساز را پیش رو دارد، حسابی 

زیر بار انتقاد پیشکسوتان و رسانه های کشور است، برای اینکه 

برانکو را هرچه زودتر به  عنوان ســـرمربی تیم ملی معرفی کند، 

با یک معضل بزرگ مواجه اســـت و آن هم اختلاف پروفسور با 

باشگاه پرسپولیس بر سر مطالباتش است. 

تاج و همکارانش خوب می داننـــد که منتظر ماندن برای حل 

و فصل مشکل پرســـپولیس با برانکو ممکن است زمانبر باشد 

و البته از طرفی دیگر دوســـت ندارند سرمربی آینده تیم ملی با 

یکی از باشگاه هایی که ملی پوشان زیادی هم دارد، خصومت 

یا دلخوری داشـــته باشد و تمام اینها باعث شده فدراسیون به 

فکر راه حل جدیدی باشـــد. دیروز یکـــی از افراد مطلع نزدیک 

به باشـــگاه پرســـپولیس به »فرهیختگان« خبری داد که شاید 

برای پرسپولیســـی ها خوشحال کننده باشد. ظاهرا فدراسیون 

فوتبال با پرسپولیســـی ها به توافق رســـیده اند که بدهی این 

باشگاه به سرمربی فصل قبل را آنها پرداخت کنند و این مبلغ به 

شکل های مختلف از درآمدهای پرسپولیس در لیگ و همچنین 

پاداش هایش در فیفا و کنفدراسیون فوتبال آسیا به فدراسیون 

پرداخت شـــود. موضوعی که با موافقت پرسپولیسی ها مواجه 

شده و احتمالا به زودی انجام می شود. 

تاجبهدنبالواریزمبلغبهحساببرانکو

این روزها تاج در مکاتباتش با فیفا و شخص رئیس فیفا خواهان 

آن شد تا از محل درآمدهای فدراسیون در فیفا مبلغی به عنوان 

طلب برانکو از پرسپولیس و همچنین پیش پرداخت قرارداد جدید 

با تیم ملی، به حســـاب او واریز شده و بلافاصله بعد از واریز این 

مبلغ به حساب این مربی، خبر حضورش در تیم ملی کشورمان 

به صورت رسمی اعلام  شود. 

البته فدراســـیون برای اینکه زیر بار انتقادات سایر تیم ها نرود، 

به دنبال آن اســـت تا به نوعی توافق برانکو با پرســـپولیس را از 

گردن خود ســـاقط کند و با ایـــن کار از انتقادات و هجمه های 

آینده خود را نجات دهد، البته اگر فدراسیون برای انتقال پول از 

طریق فیفا و  ای اف سی به مشکل بر بخورد، راه حل های دیگری 

برای پرداخت پول برانکو در نظر گرفته است که هر طور شده تا 

پایان بازی های تیم امید کشـــورمان، مشکل برانکو را حل کند 

و او را به ایران بیاورد. 

مکاتباتفدراسیونباادارهمالیاتباکمکوزارتورزش

پرسپولیسی ها بخش عمده ای از بدهی مالیاتی برانکو را پرداخت 

نکرده اند و در مدت حضور این مربی در پرســـپولیس، بارها او و 

همکارانـــش تا مرز ممنوع الخروجی پیش رفتند، اما طبق گواه 

دوستان برانکو، پرسپولیسی ها هر بار با پرداخت مبلغی اندک 

و رایزنی با دوســـتان خود در اداره مالیات این مشکل را موقتی 

حل کرده اند و حالا این مبلغ آنقدر زیاد شده که شاید پرداخت 

آن از توان ســـرخ ها خارج باشد. از طرفی برانکو اصرار دارد که 

این مبلغ به صورت کامل پرداخت شود و او با نامه تسویه حساب 

مالیاتی اش حاضر اســـت به ایران بیاید تا مبادا در آینده برای 

خروج از کشور به مشکل بخورد.  شنیده می شود در این خصوص 

هم فدراســـیون با استفاده از اهرم وزارت ورزش و نامه نگاری با 

اداره مالیات به دنبال این است تا این موضوع را با توجه به جنبه 

ملی ای که دارد، با راهکار خاص برطرف کند و احتمالا حل این 

مشکل چندان کار سختی برای فدراسیون و وزیر ورزش نباشد. 

تلاشبرایپایینآوردنرقمدرخواستیپروفسور

پیش از این خبر دادیم که برانکو برای حضور در تیم ملی ایران 

رقمی بیش از آنچه تاکنون از پرسپولیس می گرفته، درخواست 

کرده است. رقمی تقریبا نزدیک به رقمی که ویلموتس برای خود 

و دستیارانش قرارداد بست )حدود سه میلیون یورو در سال(، با 

این حال پرداخت این مبلغ از توان مدیران فدراسیون خارج است 

و آنها تلاش می کنند از مرد کروات تخفیف بگیرند. پیش بینی 

می شود درنهایت این توافق انجام شود. 

بازگشتپروفسوربهایرانزیرذرهبین»فرهیختگان«؛چراانصاریفردمطمئناستوتاجعجلهندارد؟

توافق مالی پرسپولیس و فدراسیون بر سر برانکو!

جلسهاعضایهیاتمدیرهاستقلالروزگذشتهدرحالیبرگزارشدکه

بعدازپایاناینجلسهبرخیمنابعخبریازحضورعلینظریجویباری

درآینـدهاینزدیـکبهعنـوانمعـاونباشـگاهاسـتقلالخبـردادند.در

ایـنخصـوصگفتـهمیشـوددرتماسـیبـاعلـینظریجویبـاری،ازاو

درخواسـتکردنـدسـمتمعاونـتباشـگاهاسـتقلالراقبـولکنـدکـه

پاسـخنظریمثبتبود،اماشـروعکاردرباشـگاهراموکولبهچندروز

آینـدهکـردتـاامـوراتشـخصیخودراانجـامدهد.برایبررسـیصحت

وسـقمایـنماجـرابـامعـاونسـابقوباتجربـهاسـتقلالتمـاسگرفتیم،

اومدعـیشـدصحبتـیبااونشـدهاسـت!گفتوگـوی»فرهیختگان«با

نظریجویبـاریرادرادامـهمیخوانیـد.

شـنیدهمیشـودبهزودیبهعنوانمعاوناسـتقلالمعرفیمیشـوید،

صحتدارد؟

خیر، فعلا هیچ خبری نیست و هیچ صحبت خاصی هم با من نشده است. 

اگرپیشنهادبشود،قبولمیکنید؟

وقتـی خبـری نیسـت چـه چیزی را قبول کنم؟ اگر هم پیشـنهادی بشـود باید 

حـرف زد و قبـل از آن یک سـری کارهـا را انجام داد. 

حضورفتحاللهزادهدرهیاتمدیرهراچطورارزیابیمیکنید؟

فتح اللـه زاده سـابقه و کارنامـه اش مشـخص اسـت و اگـر او نباشـد، چه کسـی 

بیاید؟ من این حضور را به فال نیک می گیرم. او سـال های سـال در اسـتقلال 

بـوده و می توانـد موفـق باشـد. فتح اللـه زاده کارنامـه ای درخشـان دارد و همـه 

کارنامـه او را می دانند. 

منتقدانـشامـامیگوینـدمدیریـتاو،مدیریـتهزینـهاسـتوبدهـی

زیـادیبالامـیآورد.

هـر تیمـی برحسـب زمـان هزینه هـای لازم را می کنـد و ایـن موضـوع فقـط 

مختص اسـتقلال نیسـت. بالاخره هرکسـی یک سـبکی برای مدیریتش دارد 

و ایـن درحالـی اسـت کـه فتح اللـه زاده سـال های سـال مدیـر اسـتقلال بـوده 

و نتایـج او را هـم بـا سـایر مدیـران مقایسـه کنیـد. چطـور 7-6 جامـی را کـه او 

برای اسـتقلال آورده اسـت، نمی بینند و فقط 30-20 میلیارد بدهی، آن هم 

بـرای 9-8 سـال مدیریـت را می بیننـد؟ چطـور مدیری را که طی یک سـال 50 

میلیـارد بدهـی آورد، نمی بیننـد؟ در خانه شـان می نشـینند و آمار می دهند و 

ایـن درحالـی اسـت کـه خیلـی راحت می تـوان عملکرد مالی مدیـران را با یک 

تـراز و دو، دو تـا چهارتـای سـاده بررسـی کرد. 

منظورتانکداممدیرانهستند؟

کارنامـه و عملکـرد همـه مدیـران قبلـی باشـگاه مشـخص اسـت. عـده ای بـا 

حـب و بغـض نظـر می دهنـد. او 8 سـال مدیـر بـوده و بدهـی اش بـرای ایـن 

سال هاسـت و خیلـی فـرق دارد بـا مدیـری کـه طـی یکـی، دو سـال دو برابـر 

ایـن رقـم را بدهـی بـه بـار آورده اسـت. 

فتحیگفتهبوددرحالآواربرداریبمبهایزمانفتحاللهزاده

هستیم.

فتحـی آدم خوش زبانـی اسـت کـه خـوب حـرف می زنـد و با خنده 

و شـوخی مسـائل را جمـع می کنـد. بـه نظرم ایـن حرف ها معنایی 

نـدارد و بـاز هـم می گویـم کارنامـه همـه مدیـران بـا یک تراز سـاده 

مشـخص اسـت. اگـر غیـر از ایـن هـم باشـد، میانگیـن تعـداد جام 

کسب شـده به بدهی ایجادشـده می تواند بیانگر خیلی مسـائل 

باشد. 

درخصـوصاسـتراماچونیچـهنظـریداریـد؟اگـر

برگـردد،همچنـانکاررویروالخواهـدبـود؟

نمی تـوان از ایـن منظـر به ایـن موضوع نگاه کرد 

و این گونـه بررسـی کـرد که اگر برگـردد، موفق 

می شـود یـا خیـر. مـن اگـر جای او بـودم، آن 

زمـان نمی رفتـم و بـرای نیم فصل ایـن کارها 

را می کـردم تـا امـروز مفـت و مسـلم 5 امتیاز 

از دسـت نـرود، هرچنـد کامـلا حـق را بـه او 

می دهـم و بایـد طبـق قـرارداد و توافقـی کـه 

شـده بـود، پولـش را می دادنـد. امیـدوارم ایـن 

مربـی برگـردد و اتفاقـا بایـد برگـردد و تیمی را که 

خـودش درسـت کـرد، بـه سروسـامان برسـاند. 

اسـتقلال هـم خـوب بـازی می کنـد و هـم رونـد 

خوبـی دارد و اگر اسـترا برگـردد، می تواند تیمش 

را نگـه دارد. اتفـاق بسـیار خوبـی اسـت، اگـر الان 

برگـردد و تیـم را رهبـری کنـد تا در ادامـه رقابت های 

لیـگ و حذفـی اتفاقـات خوبـی بـرای اسـتقلال رخ 

بدهـد. اسـتقلال بـازی سـختی در جام حذفـی مقابـل 

سـپاهان پیـش رو دارد و اسـترا بایـد بیایـد و زودتـر کارهـا را سروسـامان بدهد. 

ممکناستباچندنتیجهبدعلیهاو»رهاکن،حیاکن«بهراهبیندازند؟

اسـترا آنقدر محبوب اسـت که با 3-2 شکسـت هوادار علیه او شـعار ندهد. اول 

فصـل هـم اسـتقلال نتیجـه نگرفـت ولـی در ادامه وقتی هوادار پشـت این تیم 

ایسـتاد، اسـتقلال موفق شـد. به نظرم هواداران تا انتهای فصل به این مربی 

فرصـت می دهنـد و آن زمـان اسـتقلال هـم می توانـد از حمایـت و پشـتیبانی 

هواداران از کادر و سـرمربی اش بیشـترین سـود را ببرد. 

برخـیاسـتقلالیهاازجملـهبرخـیبازیکنانفعلـیمعتقدند

مشـکلاتاخیربهخاطرمعاونسـابقباشـگاهاسـت!

در ایـن خصـوص مـن یـک سـوال دارم. مگـر می شـود یـک 

جـوان 18 سـاله را کاپیتـان اسـتقلال کرد؟ اصـولا نوع اداره 

کـردن یـک تیم پرطرفدار به این شـکل نیسـت. خطیر چه 

تجربـه و سـوابقی داشـت کـه به عنـوان معـاون اسـتقلال 

معرفـی شـد؟ اگـر مـن معـاون اسـتقلال شـدم، 15 سـال 

زیردسـت امثـال اولیایـی، فتح اللـه زاده، قریـب و منزوی کار 

کـردم. بقیـه معاونـان هـم سـوابقی داشـته اند کـه معـاون 

اسـتقلال شـدند، امـا ایـن آقـا چـه سـابقه ای داشـت؟ البتـه 

تقصیر خطیر هم نیسـت و هر کسـی دلش می خواهد پیشـرفت 

کند. در این خصوص مقصر کسـانی هسـتند که این سـمت 

را بـه او دادنـد. در غیـر ایـن صورت خطیـر حکمی را گرفت 

کـه نمی دانسـت چـه حکمـی اسـت و بایـد اصـولا 10 

سـال برایـش زحمـت می کشـید. از مدیـری کـه بـه 

او حکـم داد ایـن سـوال را بپرسـید کـه او را از کجا 

آورد و روی چه حسـابی حکمی به این مهمی 

صـادر کـرد. آیـا خطیـر سـابقه فوتبالـی یـا 

ورزشـی داشـت که معاون باشـگاه بزرگ 

اسـتقلال بشـود؟ اول فصل با آن همه 

ادعا قراردادهایی بسـته شـده که الان 

نتایجـش را می بینیـد و جالـب اینکـه 

ادعـا می کردنـد حقوقـدان هسـتیم، 

درحالـی کـه اگر این قراردادها را هرکس 

دیگـری هـم می بسـت بـاز هم اسـتقلال 

محکـوم می شـد. در هـر صـورت کـم و 

زیـاد کـردن بندهـای قرارداد را هرکسـی 

بلد اسـت. 

  گفت وگو

نظریجویباریدرگفتوگوبا»فرهیختگان«:جایاسترابودمامروزمیرفتم،نهدرآنمقطع

خطیر نه، مقصر مدیری بود که به او حکم داد
جای2۰میلیاردبدهی،7جامفتحاللهزادهراببینند
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